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НАЈВАЖНИЈИ избори у овој држави су избори за председника Србије. Због тога је
важно да грађани на њих масовно изађу, одаберу сигурну будућност и гласају за Бориса
Тадића. Његова победа гаранција је да ће Србија у наредним годинама да се развија,
постепено да излази из економске кризе, а грађани да живе боље.

  

То је порука Драгана Ђиласа, градоначелника Београда, пред други круг гласања за
првог човека Србије. Према његовим речима, после 20. маја, у кратком року би требало
да се формира најшира могућа владајућа коалиција од свих истинских проевропских
снага и да се формира нова влада.

  

- Грађани су јасно поручили да не желе неизвесност и експерименте већ сигурност,
бољи живот и излазак из кризе. Захтевају ефикаснију и храбрију Владу, радом
претходне нису у потпуности задовољни. Али, јасно су рекли да у опозиционим
странкама, пре свега у СНС, не виде могућност за промене набоље.

  

* Због чега сматрате да је баш овај други круг председничких избора најважнији за
будућност?

  

- На гласачком листићу су два кандидата која суштински представљају две различите
политике у Србији. Тадић је симбол сигурности, стабилности и сарадње са светом из ког
долазе инвестиције. Николић одсликава конфузну, несигурну и непредвидљиву
политику која се водила пре двадесет година. То су два пута, која се никако не
завршавају на истом месту.

  

* Зар Србија не би могла да напредује уколико би Николић победио, а владу опет
водио ДС?
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- Нема функционисања институција ако нема нормалне сарадње између владе и шефа
државе. То је основ за сигурност и стабилност у наредним годинама. Борис Тадић је
кров политичке конструкције Србије. Владе могу да се мењају, реконструишу, али
председник је чврстина и сигурност државне политике и гарант стабилности. Тадић је
гарант да се националним интересима неће трговати. Председник је стуб државе.

  

* Значи, не долази у обзир кохабитација са Николићем?

  

- Не могу да замислим да Томислав Николић иде да разговара са Маркионеом из
"Фијата", директорима "Сименса", "Боша" и другим инвеститорима и да им каже "дођите
у Србију, овде је све супер, уложите паре у канал од Дунава до Егејског мора..." Ја
уопште не видим ту могућност и то ми је нешто потпуно неприхватљиво. Многе
инвестиције су дошле у нашу земљу захваљујући личном раду председника Тадића.
Путовао је свуда по свету и куцао на свака врата не би ли овде стигао неки инвеститор
који ће да запосли макар једног човека, јер, тај човек, захваљујући плати коју сад има,
може да купи основне ствари својој деци. Такав председник Србији треба.

  

* На основу чега градите самоувереност пред други круг кад је разлика између два
кандидата свега 0,3 одсто гласова у корист Тадића?

  

- Тадић је на овом, трећем међусобном одмеравању снага, добио први пут више гласова и
у првом кругу од Николића. То је јасна порука грађана. Ако сви изађу у другом кругу,
Борис Тадић ће сигурно победити. Многи бирачи не гласају у првом кругу, јер га
доживљавају као полуфинале у коме се зна ко ће у финале. Финале нико не сме да
пропусти, јер се у финалу одлучује судбина ове земље. Верујем у победу здравог разума.
Верујем да Србија не може да изабере човека који свако мало повлачи потезе који се са
здравим разумом граниче.

  

* На које странке, осим СПС, рачунате за стварање владајуће већине - "Преокрет"
или УРС?

  

- Све странке које имају јасну проевропску оријентацију и сличан начин размишљања
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долазе у обзир за састав нове владе. Коалиције око ДС и СПС имају заједно 112
посланика и практично нам је потребно још само 14. Али, сматрам да је за Србију
најбоље да формирамо што шири блок јер нам је сада потребно што веће јединство и што
шири консензус.

  

* Како избећи нејединство, и то да свака странка у широкој коалицији буде
"држава за себе"?

  

- У новој влади не смеју да се деле ресори по "феудима" већ морамо да изаберемо
најбољи тим иза кога ћемо заједнички сви да станемо. То је једини рецепт за успех. Све
странке морају да раде за земљу и да не размишљају да ли ће им то доносити гласове за
четири године или не. Мора да се изврши озбиљна департизација свега што није чиста
политика, а јесте власт.

  

* Јесу ли почели бар незванични преговори за формирање нове владе?

  

- Не. О новој влади, премијеру, ресорима, кадровским решењима, структури кабинета,
разговараћемо тек кад се заврши други круг председничких избора. Пре тога је потпуно
бесмислено. Председник Борис Тадић одредиће мандатара за састав нове владе.

  

* У Београду имате већину са коалицијом око СПС...

  

- Нисам потпуно задовољан јер сматрам да су све странке које су водиле градску власт
заслужиле и већи број гласова. Чињеница је да велики број бирача није изашао на
изборе у Београду и да је излазност била мања него у осталим деловима земље.

  

* Позивате ли и даље "Преокрет" и УРС који нису прешли цензуз у Београду да
остану у вашем тиму?

  

- Они не могу да уђу у парламент јер нису прешли цензус и не могу да имају места на
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којима се доносе политичке одлуке. Али, не видим разлога да функције напуштају
оперативци у граду које су те странке предлагале. Нисмо смењивали ни људе из ДСС на
оперативним функцијама пре четири године.

  

* Како оцењујете оптужбе опозиције да су "избори покрадени"?

  

- Та прича о крађи избора је тактика СНС пред други круг избора. Пошто су изгубили све
изборе у земљи осим у неколико општина, напредњацима ништа друго није преостало
осим тих лажних афера, бесмислица и подметачина. Две године траже изборе, штрајкују
глађу, прете великом победом и, на крају, изгубе. Дрека о крађи им је једина преостала.
Покушавају да мотивишу своје бираче убеђујући их да ни у првом кругу нису изгубили.
Неко ко изгуби три пута изборе мора да иде у политичку пензију. Николићу се не иде у
пензију па покушава да каже да је он, у ствари, победио.

  

* Ипак, први пут смо видели бирачке листиће и џакове на улици?

  

- И то баш дан пошто је Дачић јасно рекао да ће у владу са ДС, Николић је извукао џак.
Тих листића није било кад је он прижељкивао да им се социјалисти окрену после избора.
Три дана није стигла ниједна озбиљна примедба на бирачки процес. После четири дана
извукли су некакве листиће који су украдени после гласања на неком бирачком месту.
Таквих џакова је било више од 30.000.

  

* Како ће држава да докаже да су избори прошли регуларно?

  

- Истрага ће да покаже ко су крадљивци листића, а први резултати које полиција и
тужилаштво саопштавају усмеравају нас на оне који вичу "крађа"?! Регуларност избора
се утврђује упоређивањем записника. На сваком бирачком месту сачини се шест истих
записника које потписују све странке и по један примерак иде свакој од четири највеће.
Све те записнике су потписали и представници СНС и ДСС чији шефови сада вичу да су
избори покрадени. Тиме и своје представнике, њих око осам хиљада, проглашавају
лоповима. Треба да их буде срамота што то раде и што Србији наносе огромну штету.
Други круг ће јасно показати шта о томе мисле грађани Србије.

  

 4 / 5



Драган Ђилас: Тадић остаје стуб Србије
среда, 16 мај 2012 10:38

* Која странка би требало да да новог премијера? Дачић се већ јавно кандидовао
за ту функцију?

  

- Сматрам да место премијера припада најјачој странци у Влади. То је потпуно природно.
И сам Дачић је рекао да му је министарство полиције најважније. Мора прво да се
оформи снажан тим, а премијера ћемо заједнички да изаберемо. Ако немамо добар тим,
не вреди нам ни да га Мурињо води.

  

* Има ли истине у спекулацијама да је већ договорено да ви, ипак, будете нови
премијер Србије?

  

- Нема. Ту тему уопште нисмо отварали и она неће бити на дневном реду док се не
оконча други круг. Грађани Београда показали су да желе да ја и даље будем
градоначелник и да наставимо велики посао који смо започели. Ни о каквом другом
политичком аганжману у овом тренутку не размишљам. Са те функције могу да са својим
сарадницима учиним много да Београд буде први и да вуче напред, како би и Србији
било боље.

  

(Вечерње новости)
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